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ZAHÁJENÍ FESTIVALU OPOČNO FRANTIŠKA 
KUPKY PŘINESLO I VZÁCNÁ SETKÁNÍ

Rušný víkend na přelomu května a června je za námi. Pří-
pravy na akci, která dosud neměla v Opočně obdoby, zabraly 
dlouhé měsíce. 

 Spojit páteční vernisáž výstavy originálů Františka Kup-
ky s velkým koncertem Evy Urbanové a Královéhradecké 
fi lharmonie, navíc na zámeckém nádvoří, se z počátku zdálo 
téměř nemožné. A když se mělo v sobotu pokračovat divadel-
ním představením českých hereckých špiček Karla Rodena 
a Jany Krausové, někteří si začali klepat na čelo a organizá-
toři upadali do mdlob. Tak jsme přidali ještě nedělní muzikál 
opočenské zušky Král Zbojníků!
 Ale teď vážně. Domnívám se, a utvrzují mne v tom ohlasy 
vás opočeňáků i zúčastněných hostů, že všechny akce se vy-
dařily na výbornou. Ani drobná klopýtnutí a občasná nepří-
zeň počasí výsledný dojem nepokazily. 
 Proto bych rád touto cestou poděkoval všem, kteří se podí-
leli na přípravách a zdárném průběhu akce. Zaměstnancům 
městského úřadu, kteří se starali o organizační zajištění akce. 
Technickým službám města Opočna. Ty měly na starost pří-
pravu výstavní expozice a technické zajištění. Zastupitelům, 
kteří se věnovali zahraničním delegacím. Správě Státního 
zámku Opočno, která nám vyšla vstříc poskytnutím zámec-
kého nádvoří a postarala se o zázemí pro účinkují. Opočen-
ské farnosti, která poskytla zázemí fi lharmonikům. A v ne-
poslední řadě dobrovolníkům převážně z řad sportovců, bez 
nichž bychom nával hostů zvládali jen těžko.
 Velice si vážím toho, že společné myšlence a snaze o co nej-
lepší výsledek společného snažení věnovali i svůj volný čas 
mimo své běžné pracovní povinnosti.
 Ještě jednou všem děkuji a jsem rád, že i v tak malém měs-
tě, jakým Opočno je, dokážeme uspořádat akci, za kterou by 
se nemuseli stydět ani ostřílení pořadatelé velkých kultur-
ních svátků.  Štěpán Jelínek, starosta Opočna 

DOBRÉ VZTAHY MEZI MĚSTEM A PANÍ 
HRABĚNKOU SE NADÁLE PROHLUBUJÍ 

Ve čtvrtek 5. června podepsali hraběnka Kristina Colloredo-
-Mansfeldová a starosta Opočna Štěpán Jelínek memorandum 
o partnerství a vzájemné spolupráci. 
  „S paní hraběnkou máme výborné vztahy. Dlouhodobě pod-
poruje kulturní aktivity města spojené zejména s opočenským 
rodákem malířem Františkem Kupkou,“ řekl Opočenským no-
vinám starosta Štěpán Jelínek. 
 Svědčí o tom ostatně i výstavní síň Františka Kupky, která je 
v objektu patřícím hraběnce. Ta městu prostory pronajímá za 
symbolickou částku. 
 Podle starosty bude spolupráce probíhat v oblastech regionál-
ního rozvoje cestovního ruchu, životního prostředí a vzdělávání.
 „Konkrétně se chceme zaměřit hlavně na projekty rekon-
strukce objektu čp. 2 (budova bývalého soudu na Trčkově ná-
městí) a rekonstrukce objektu bývalé míčovny. Přičemž v prv-
ním případě nese ekonomickou zátěž v celé výši město Opočno, 
v druhém pak paní hraběnka,“ upřesnil starosta.  (red)

KLÁŠTERNÍ KOSTEL OZDOBÍ NOVÁ ZVONICE

V současné době probíhá generální oprava pláště a hromo-
svodu zvoničky klášterního kostela, která byla postavena 
v době založení kláštera roku 1646. „Střecha zvonice je již 
v dezolátním stavu, proto je nutné položit novou krytinu ze 
štípaného šindele a nutná je také impregnace speciální směsí, 
aby střecha odolala nepříznivým povětrnostním vlivům, kte-
ré přicházejí od Orlických hor,“ zdůrazňuje nutnost opravy 
sakristián kostelů v Opočně Tomáš Fábera, jejíž náklady se 
odhadují na 186.000 Kč. Zvonice kdysi měla dva zvony, avšak 
dnes už zde visí pouze jeden, druhý byl odcizen za 1. světové 
války. Vytvoření nového zvonu je však fi nančně velmi nároč-
né, a proto se zatím o tom neuvažuje. Každá zvonice má také 
svého zvoníka. Těm opočenským se v loňském roce podařilo 
stát se členy Společnosti zvoníků ČR a letos se již účastnili 
setkání zvoníků v Praze. (th)

Během slavnostního zahájení v Děkanském kostele se našly 
i okamžiky na výjimečná setkání. Zleva mecenáška umění Meda 
Mládková, hraběnka Kristina Colloredo-Mansfeldová, fran-
couzský velvyslanec Jean-Pierre Asvazadourian a česká velvy-
slankyně ve Francii Marie Chatardová.  foto: Michal Fanta

Podpis proběhl symbolicky u paní hraběnky, která v Opočně po-
bývá v rodném domě Františka Kupky.  foto: Olga Stojanová
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z p r á v y  z  r a d n i c e  —

J A K  S E  V O L I L O  V  O P O Č N Ě 
D O  E V R O P S K É H O  P A R L A M E N T U

Volby do Evropského parlamentu proběhly v České republi-
ce ve dnech 25. a 26. května 2014 a provázela je historicky 
nejnižší volební účast. V Opočně přišlo k volebním urnám 
necelých 20 % právoplatných voličů. Přesně 19,72 %. 
 Podle informací z volebních komisí lidé chodili k volbám 
nejvíce v průběhu sobotního dopoledne.
 Níže uvádíme pořadí prvních pěti stran. Kompletní výsled-
ky voleb do EP naleznete na www.volby.cz nebo na webových 
stránkách města Opočna www.opocno.cz.
 Pořadí prvních šesti stran ve volbách do Evropské-
ho parlamentu ve volebním obvodu Opočno: 1. TOP 09 
a STAN (16,16 %), 2.–3. ČSSD a ANO 2011 (shodně 14,14 
%), 3. KDU–ČSL (13,33 %), 4. KSČM (11,52 %), 5. ODS 
(7,27 %). (red)

O P Ě T  T U  J S O U  O D E Č T Y  V O D Y .
V Y B R A T  S I  M Ů Ž E T E 

Z  N Ě K O L I K A  Z P Ů S O B Ů

Vážení občané, děkuji za vaši pomoc při samoodečtech vodo-
měrů prováděných v předchozích čtvrtletí. Vzhledem k tomu, 
že se přiblížil další termín pravidelného čtvrtletního odečtu 
(k 30. 6. 2014), dovolujeme si vás znovu požádat o spolupráci 
a nahlášení stavu vašich vodoměrů (nejpozději do 4. 7. 2014) 
způsobem, který vám bude  vyhovovat nejvíce:
 1) pomocí odečítacího lístku, který naleznete na poslední 
straně Opočenských novin (Pokud budete mít problém s ve-
psáním čísel do vyhrazeného místa, napište odečet čitelně do 
horní části formuláře). Můžete ho předat osobně nebo zaslat 
poštou na adresu TSMO Vodětín 679, Opočno, případně za-
nést na podatelnu MěÚ Opočno.
 2) vyplněním formuláře na stránkách www.tsmopocno.cz
 3) telefonicky na čísle 725 189 385, nebo 494 667 616 (paní 
Machútová) Ing. Marek Zelenka, ředitel TSMO

J E N  A Ť  K V E T O U

Jistě jste si mohli povšimnout, že jsme v ulicích provedli drobné 
změny v městské zeleni.
 V rámci možností jsme upravili centrální zelenou část Kup-
kova náměstí. Zde jsme vysázeli nový záhon brslenů a tavolníků,  
pod Husovým balvanem jsme vytvořili zdařilou skalku a samot-
ný kámen s portrétem Jana Husa jsme prořezem dřeviny vysta-
vili na odiv. Dále jsme rozšířili vstup do zelené části parčíku tak, 
aby každého z vás lákalo navštívit toto malebně klidné místo 
pod třemi lípami. Další zdařilou realizaci jsme vytvořili úpravou 
skalky u vstupu do městské knihovny, ta již dlouho po své obno-
vě volala. 
 Za největší úspěch jara 2014 však považuji realizace květino-
vých záhonů v Kodymově ulici. Jedná se o dokončovací práce na 
projektu rekonstrukce ulice Kodymova. Jsem velmi ráda, že jsem 
mohla alespoň špetkou svého díla (grafi ckými návrhy a návrhem 
rostlin) přispět ke zvelebení ulice. Spolu se mnou se na akci podí-
lela paní Ing. Jana Čiháčková se svojí společností green4plan s.r.o., 
která návrhy realizovala do konečné podoby, a v neposlední řadě 

také technické služby, které provedly a budou provádět pravidel-
nou zálivku rostlin.
 Byly zde osázeny tři záhony. První se nachází u klášterní zdi 
a jeho dominantou je prozatím katalpa zakrslá, k níž se svým 
vzrůstem postupně přidají ozdobnice čínské „obrovské“. Záhon 
bude v době květu zářit růžovobílými odstíny. Druhý záhon se na-
chází před Mariánským kostelíkem, kde jsme velmi rádi nechali 
vyniknout pěknému plotu pana Vencla a jen ho barevně dozdobili. 
V tomto záhoně se opět nacházejí ozdobnice čínské avšak nižší 
vzrůstem a do červena se barvící, aby ladily s výsadbou červených 
dřišťálů, a ke zjemnění byly dodány hortenzie stromečkové, které 
vytvářejí nádherné bílé kopule květů, které záhonu dodají trošku 
romantiky. A romantika k městu s renesančním zámkem patří. 
 Poslední protilehlý záhon Mariánskému kostelíku se skládá ze 
tří jednotlivých úseků. Dominantou prvního úseku bude místo 
odpočinku, lavička, která bude obklopena hlohyněmi, jež na pod-
zim nasazují červené plody, ty si ponechávají i přes zimu, a tak 
zanechávají záhon stále pestrý. Zatáčku směrem k zámku lemují 
opět červené dřišťály, na něž navazují dva záhony lemované čer-
venými dlužichami a osázené travinami a různými druhy trvalek. 
Dominantou posledního záhonu bude červenolistá tavola. Výsad-
ba má vdechnout  místu rozžhavenému letním sluncem život.
 Doufám, že se vám nové realizace budou líbit a stanou se místy, 
kam se půjdete s rodinou podívat či si odpočinout. Pevně věřím, 
že při svých vycházkách nenecháte své čtyřnohé miláčky pobíhat 
mezi rostlinkami, abychom se mohli všichni těšit z nádherně roz-
kvetlých záhonů. (rt)

O P R A V A  P Ř E C H O D U 
N A  K U P K O V Ě  N Á M Ě S T Í

Podle informací Správy a údržby silnic by měla oprava přecho-
du na Kupkově náměstí u hotelu Holub proběhnout v průběhu 
měsíce června. (red)

N O V Ý  P A R K O V A C Í  R E Ž I M 
Z A Č N E  P L A T I T  O D  1 6 .  Č E R V N A

Instalace nového dopravního značení a tedy i povinnost pou-
žít ve vyznačených zónách Kupkova náměstí parkovací kotouč 
začne platit v týdnu od 16. června. Parkovací kotouče můžete 
zakoupit v informačním centru.  Aktuální informace se dozvíte 
prostřednictvím městského rozhlasu.  (red)

Nová výsadba postupně zkrášluje dříve opomíjená místa. 
 foto: Renáta Tichá
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 Hana Samkováz jednání  rady —

– Rada města rozhodla umístit chráničku pro kabelové vedení pod nově 

pokládaný asfalt na přechodu pro chodce na Kupkově náměstí. Oprava 

přechodu by měla být provedena Správou a údržbou silnic během měsíce 

června.

– Rada města souhlasí se zadáním vypracovat projektovou dokumentaci na 

úpravu parčíku a vyhlídky u zvonice společnosti Under-construction archi-

tects s.r.o., fi nancována bude z rozpočtu města.

– Rada města schvaluje znění smlouvy o právu provést stavbu a pověřuje 

starostu podpisem smluv mezi městem a jednotlivými soukromými vlast-

níky pozemků dotčených rekonstrukcí místní komunikace v ulici Vorlova 

a Charouzova.

– Rada města schvaluje uzavření smlouvy s portálem SEZNAM.CZ za 

účelem propagace a podpory cestovního ruchu a pověřuje pana starostu 

podpisem smlouvy.   

– Rada města schvaluje předloženou Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpoč-

tu Královéhradeckého kraje č. 14HPO01-0014 na částku 120.000 Kč urče-

nou na neinvestiční a mzdové výdaje Jednotce požární ochrany II a pověřuje 

starostu jejím podpisem. 

– Rada města schválila smlouvu s Bezpečností agenturou VP SECURE na 

zajištění pořádku ve městě a na připojení objektů města na pult centrální 

ochrany.

– Rada schvaluje podání žádosti o nadační příspěvek od Nadace ČEZ na 

opravu Kalvárie v Čánce.

– Rada schvaluje cenovou nabídku Ing. Ludmily Fléglové, Projekční kan-

celář, na „Vyhotovení výkresů stávajícího stavu objektů v areálu bývalé ne-

mocnice Opočno“ ve výši  39.000 Kč a souhlasí s uzavřením smlouvy o dílo.

– Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy o partnerství mezi městem 

Opočnem a hraběnkou Kristinou Colloredo-Mansfeld, která se týká revi-

talizace objektů čp. 2 a objektu míčovny. 

– Rada města souhlasí s tím, aby ZŠ Opočno pracovalo na rozvoji spoluprá-

ce se zahraničními školami v rámci programu e-twining a Erasmus. 

– Rada města zajistí osazení kamer k areálu základní školy čp. 313.

– Rada města schvaluje povolení výjimky z počtu dětí ve třídách MŠ ve škol-

ním roce 2014–2015. Stanovené počty jsou: 1. třída: 28 dětí, 2. třída: 24 

dětí, 3. třída: 28 dětí, 4. třída: 28 dětí, 5. třída: 18 dětí.

– Rada města schvaluje úplatu za pobyt v MŠ v době letních prázdnin za 

měsíc červenec 2014 ve výši 218 Kč a za měsíc srpen 2014 ve výši 92 Kč.

V Í T Á N Í  O B Č Á N K Ů

V sobotu 10. května  se uskutečnilo v Mariánském kostelíku 
vítání nejmenších občánků města Opočna. Paní místosta-
rostka Šárka Škrabalová svým milým projevem přivítala 9 
malých slečen, 13 chlapců a jejich rodiče. Děti dostaly malý 
dáreček a maminky kytičku.  Na závěr nesmělo chybět tra-
diční focení v kolébce.  (pk)

 s p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Jaroslav Nejman 15. 5. 1924
Květoslava Cimrmanová 20. 5. 1926
Marie Brandejsová 25. 5. 1922
František Hrabala 25. 5. 1934
Ladislav Cimrman 26. 5. 1923
Miroslav Štěpánek 27. 5. 1931
Jiřina Kroutilová 29. 5. 1927
Josef Čížek 30. 5. 1934
Irena Krejčová 31. 5. 1927
Marie Dvořáková 1. 6. 1926
Věra Rýnová 2. 6. 1933
Marie Faltová 5. 6. 1933
Bohumila Lebedová 10. 6. 1932

Dne 30. května 2014 oslavil  80. narozeniny
náš milovaný Josef Čížek.

Přejeme do dalších let mnoho zdraví a spokojenosti 
a ať jsi mezi námi ještě dlouhá léta.

To vše přejí manželka, děti, vnoučata a pravnoučata.

Dne 21. května 2014 uplynulo již deset let od chvíle, 
kdy nás náhle opustil náš milovaný 

Ing. Milan Půlpán.
Kdo jste ho znali, vzpomeňte prosím s námi.

Ing. Alena Půlpánová s rodinou

inzerce

PRŮKAZOVÉ FOTO NA POČKÁNÍ!
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z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

Upozorňujeme  čtenáře, že knihovna bude otevřena beze změny 
výpůjční doby celé prázdniny. (ms)

P A S O V Á N Í  P R V Ň Á Č K Ů 
N A  Č T E N Á Ř E

V pátek 30. května proběhla v knihovně již tradiční akce Pasování 
prvňáčků na čtenáře. Se svými učitelkami Janou Novotnou a Ja-
nou Rejzkovou přišli žáčci prvních tříd ZŠ Opočno v plném počtu. 
Děti nejdříve s pomocí Kašpárka a hodného čaroděje Dobroděje 
vysvobodily královskou rodinu ze zakletí černokněžníka, ukázaly 
královně a princezně, jak dovedou číst a nakonec byly paní králov-
nou slavnostně pasovány na Čtenáře – rytíře knih. Z rukou prin-
cezny pak obdržely pasovací diplom a několik drobností v upo-
mínku na návštěvu v knihovně. 
 Děkujeme tímto účinkujícím – zejména Božence Tymichové za 
scénář a ztělesnění rozpustilého Kašpárka, Renatě Pavlíčkové pak 
za roli důstojné a přívětivé královny. Fotografi e z pasování už brzy 
najdete na našich webových stránkách knihovna.opocno.cz. (ms)

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Petr a Šárka Bergerovi: Madona z Opočna Andrea del Sarto
 Příběh zapomenutého obrazu.

– Evžen Boček: Poslední aristokratka. Historický román.
– Marjorie Celona: Chybějící díl. 
 Odložené dítě pátrá po své matce.

– L. Ekertová, D. Dočekal:  Bezpečnost dětí na internetu
 Rádce zodpovědného rodiče.

– Frederick Forsyth: Seznam smrti. Dobrodružný román.
– Felix Francis: Odmítnutí poslušnosti. Detektivka.
– Jaroslav Haidler: Smrt na holičkách. Válečný román.
– Alena Jakoubková: Manžel v domě není pro mě. Román.
– Laura Janáčková: Život je boj. Praktický průvodce rakovinou.
– Jiří Jůzl: Z Trutnova na Nový Zéland
 Deník z vandru od protinožců – cestopis.

– Scott Spencer: Nekonečná láska. Román.
– Adriana Štefl ová: Forman vs. Menzel 
 Srovnání režisérských osobností.

Oddělení pro děti
– D. Böhm, O. Buddeus: Hlava v hlavě
 Kniha získala cenu Magnesia Litera.

– Marie Němcová: Škola fotografování pro kluky a holky
 Kouzla a triky s fotoaparátem a počítačem.

– Jak to, že počítače mají paměť? Všechno o technice.
– Ivana Peroutková: Anička na horách. Ze života dětí.
– L. J. Smith: Upíří deníky 15 – Neviditelné zlo. Fantasy.
– Petra Braunová: Rošťák Oliver a korále pro mořskou vílu
– Letní tábor – Co se skrývá za okénkem? Leporelo.
– Martina Drijverová: Kamarádi z velké dálky
 Povídání a pohádky z různých zemí.

– H. N. Kowitt: Pomsta trapáků. Ze života dětí.
– David Walliams: Krysburger. Humorný příběh.
– Ursel Scheffl er: Případ zeleného papouška. 
 Další případ detektiva Klubka.

– Petr Heteša: Zajatci Minecraftu. Dobrodružně laděné fantasy.

PRÁZDNINOVÉ AKCE 
NA DĚTSKÉM ODDĚLENÍ

Výstavka: Hermína Franková, Alois Mikulka. Soutěž: O skřít-
kovi Jarýnkovi. Tvořivá dílna: Koník s hřívou (probíhá v půj-
čovní dobu – pondělí a středa 12–16.30)
  Kompletní přehled všech nových knih naleznete na strán-
kách knihovny knihovna.opocno.cz. (ms)

asopis zaměřuje na téma dětského čtenářství. (ms)z  o p o č e n s k ý c h  š k o l  —

P A P Í R O V É  O P O Č N O

 ,,Jeden dům a druhý, třetí a je tady město, děti, naše město pěk-
né je, Opočno se jmenuje.“
 Touto písní jsme zakončili naše putování s ,,Českým Honzou 
a Mařenkou“ po naší krásné vlasti. Nejdříve jsme šli ,,Okolo 
Hradce“ do Pardubic, kde jsme si pochutnávali na sladkém per-
níčku. Potom jsme se vydali vláčkem až do Prahy. Tam jsme se 
zastavili u Prašné brány, zatančili jsme si na ,,Vltavu,“ ale i ,,Na 
tom pražským mostě“. Dále jsme putovali na Moravu, kde jsme 
si zahráli na ,,Jízdu králů“ a pořádně jsme si zavýskali u tance 

,,Kdyby byla Morava“. Začalo se nám ale stýskat, a tak jsme spo-
lečně hledali cestičku zpátky do Opočna. A protože se nám naše 
město líbí, rozhodli jsme se, že si ho vyrobíme. Do tohoto úko-
lu se zapojily nejen děti, ale i rodiče a sourozenci. A tak vzniklo 
náměstí s parčíkem, radnice, park, zámek, koupaliště, ale i ma-
teřská škola a základní škola. Práce jsou tak zdařilé, že jsme se 
je rozhodli vystavit, abyste si naše papírové město Opočno pro-
hlédli i vy. A kde? V informačním centru města Opočna.
   text a foto Motýlková třída MŠ Opočno

Pasování prvňáčků na čtenáře.  foto: archiv knihovny
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Š K O L A  S L A V Í  1 5 0  L E T

15. června 1864 byl položen a posvěcen základní ká-

men k nové školní budově čp. 4 na Trčkově náměstí 

(u kostela). Letos tomu bude již 150 let. Škola ve spo-

lupráci s letopiseckou komisí připravila pro žáky i ve-

řejnost zajímavé akce, které nám připomenou počátek školství v na-

šem městě a ukáží i současnou školu. 

První svíčku na pomyslném dortu, který jsme „upekli“ k narozeninám 

naší nejstarší budově školy, zapálili její současní žáci a jejich učitelé. 

Akademie školy, kterou každoročně připravujeme, byla tentokrát vě-

nována nejen žákům a jejich rodičům, ale i naší „oslavenkyni“. Malou 

výstavu fotografi í, jak naše „dáma“ vypadala v letech minulých, si ná-

vštěvníci KND mohou prohlédnout v průběhu celého měsíce června. 

To je ta druhá hořící svíčka na dortu. Třetí zapálíme společně s paní 

Danou Markovu a letopiseckou komisí.  Žáci 1. stupně se vydají ve 

dnech 12.–13. června „Po stopách škol na Trčkově náměstí“. Škola 

totiž nebyla vždy umístěna v současných třech budovách jako dnes. 

A čtvrtá zapálená svíčka bude pro všechny, kteří byli nebo jsou žáci 

naší školy, i pro ty, kdo se chtějí o školách v Opočně dozvědět více. Le-

topisecká komise připravila na 17. června od 18 hodin v KND mimo-

řádný díl promítání, tentokrát věnovaný historii všech budov, v nichž 

se v Opočně vyučovalo. 

 150 svíček na dortu jsme nerozsvítili záměrně (ani bychom to ne-

zvládli), protože jsme si vědomi, že „dámy“ nemají rády, když se moc 

připomíná jejich věk. A kromě toho naše budova čp. 4 vypadá stále 

upraveně a zachovale. 

 Přejme jí tedy, aby v ní žáci i další léta nasávali vědomosti a do-

vednosti potřebné k samostatnému životu, aby zde našli kamarády, 

prožili krásné chvíle a rádi se do ní vraceli ve vzpomínkách nebo při 

setkáních s bývalými spolužáky.  

 Za kolektiv ZŠ a letopiseckou komisi Mgr. Jana Hrnčířová

Č E R V N O V É  A K C E  V  Z U Š  O P O Č N O

Zdá se, že těm, kdo bohatým berou a chudým dávají, štěstí přeje. Robinu 

Hoodovi přálo určitě! Počasí mu totiž v neděli 1. června, kdy se představil 

na nádvoří opočenského zámku, nabídlo velmi přívětivou tvář. Muzikál Král 

zbojníků se opět dočkal nadšeného potlesku. Zaslouženě.  

 Na odpočinek po vydařené akci však není ani pomyšlení, přípravy na další 

vystoupení jsou stále v plném proudu. Prvním bude Popový koncert v úterý 

10. června od 18 hodin v KND. „Na svědomí“ ho má opět Petra Flígrová, 

učitelka zpěvu. Na koncertě zazní populární hudba a písně z muzikálů, kro-

mě žáků pěveckého oddělení se představí i taneční obor. Výsledkem by měl 

být příjemný podvečer plný barev, „chytlavých“ melodií a krásných pohybů.

 Z trochu jiného soudku bude Absolventský a závěrečný koncert ve čtvr-

tek 19. června od 19 hodin v zámecké obrazárně. V podání našich žáků 

zazní díla českých i světových skladatelů. Teleman, Mozart, Bendl, to je jen 

několik jmen, překrásný zámecký prostor jim bude určitě slušet. S některý-

mi žáky si „zamuzicírují“ učitelé, v takovém složení uslyšíte např. Slovanský 

tanec č. 8 Antonína Dvořáka. A když už jsme u Dvořáka, těšit se můžete i na 

árii z Rusalky, jednu z nejkrásnějších, která začíná slovy měsíčku na nebi 

hlubokém. 

 Hluboké nemusí být jen nebe. Jsou i rozhovory, zdánlivě jednoduché, které 

nás mohou „dostat“ docela hluboko. 

Liška: Tady je to mé tajemství, úplně prostinké. Správně vidíme jen srdcem. 
Co je důležité, je očím neviditelné.
Malý princ: Co je důležité, je očím neviditelné...
Liška: A pro ten čas, který jsi své růži věnoval, je ta tvá růže tak důležitá.
Malý princ: A pro ten čas, který jsem své růži věnoval…
Liška: Stáváš se navždy zodpovědným za to, cos k sobě připoutal…

Exuperyho Malý princ nadchl učitelku tanečního oboru Vilmu Urešovou na-

tolik, že se rozhodla věnovat mu komponovaný pořad. Na Setkání s Malým 

princem se můžete těšit v pondělí 23. června od 18 hodin v KND. Kompozi-

ce obrazu, slova a pohybu nechce být pouze čteným textem, ale chce v maxi-

mální možné míře zachytit kouzlo tohoto díla. 

 Další koncert bude důstojnou tečkou červnové nabídky. Ve středu 25. 

června začne v 19 hodin v zámecké obrazárně recitál Barbory Richterové. 

Barbora se zařadila k žákům, kteří zanechávají v historii školy nesmazatel-

nou stopu. Dosáhla úrovně, jež je vlastní studentům konzervatoří, a to nejen 

po technické stránce, ale především po stránce umělecké. Pochopení díla 

a sžití s ním je základním předpokladem pro jeho skutečně procítěné předve-

dení. To Barbora dokázala a přesvědčí se o tom všichni návštěvníci koncertu. 

 Po tomto koncertě si naši žáci odpočinou. Škola však nikoliv. Už v pátek 27. 

června se její dveře otevřou účastníkům XI. ročníku Hudebních interpretač-

ních kurzů. Celý týden bude škola plná nejen hudby, ale i přátelského ducha, 

který je kurzům vlastní a pravidelně se přenáší do koncertů. 

 Po kurzech se i naše škola ponoří do zaslouženého odpočinku. Přejeme 

nejen jí, ale především vám všem krásné letní dny. ZUŠ Opočno

Vystoupení žáků v rámci Akademie školy. foto: archiv školy

Král zbojníků na opočenském zámku. foto: Veronika Kňourková

23. – 24.

d 23 9
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o b r a z o v é  k a l e n d á r i u m  —

„Pane učiteli, nepřipadá vám, že dnes jsou děti horší, než jsme 
bývali my?“ Tuto otázku jsem položila panu učiteli Václavu 
Malému, když jsem si s ním povídala o škole. Tehdy byl již 
zasloužilým důchodcem, přesto mohl posoudit, jaké byly děti 

„včera“ a jaké jsou dnes, protože i přes vysoký věk občas v ně-
které škole vypomohl. Dnes už není mezi námi, ale na jeho od-
pověď si dobře vzpomínám.
 „Děti jsou pořád stejné. Záleží jen na tom, co jim my do-
spělí dovolíme.“ Zněla odpověď. Přes svou stručnost zahrnuje 
vše, třeba i naše oblíbené – je zkrátka jiná doba. Protože i tu 
tvoříme my, dospělí. 
 Příhoda, kterou mám jen z doslechu, se udála asi před pěti 
lety před jednou z opočenských škol. Aktéři – dospělý pán 
a patnáctiletý výrostek. Výrostek odhodil papír. Dospělý: „Se-
ber ten papír.“ Výrostek jej (s úsměvem) nesebral. Dospělý 
zvýšil hlas, načež se dočkal úžasné odpovědi: „To není moje 
povinnost a vy mi nemáte co nařizovat.“ Neděsí mě, že se to 
stalo. Děsí mě, že onen výrostek měl asi pravdu…
 Nevím, jak často k podobným situacím dochází. Věřím, že 
většina mladých si navzdory době zachovala zdravý rozum. 
Snad díky rodičům, snad i díky učitelům, kteří to vůbec nema-
jí jednoduché.

 Na úvod dnešního kalendária, které patří položení základ-
ního kamene k budově školy čp. 4 na Trčkově náměstí, jsem 
si dovolila malé povzdechnutí, protože problémy dnešního 
školství si naši předkové asi vůbec neuměli představit. Jejich 
starosti byly úplně jiné. Pro představu přináším malou vzpo-
mínku z kroniky – kolem roku 1780: „Děti chodily do školy 
nepravidelně. V zimě chodily ještě jakž takž do školy, ale jinak 
bylo v létě, když se rozprchly na pastvu hus a dobytka, po pra-
cích na poli, v lese a jinde.“ Učilo se většinou na farách, pro tří-
dy byly upravovány prostory v nejrůznějších staveních. Důle-
žitost vzdělání se však dostávala ke slovu stále silněji, nejinak 
tomu bylo i v Opočně. Výsledkem snah pak byla stavba obecné 
školy. Základní kámen k ní byl položen 15. června 1864.  
 Za letopiseckou komisi dm

  p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Otázka byla tentokrát obtížnější, tomu odpovídal i počet od-
povědí. Správných bylo jen osm, vstupenku na zahajovací 
koncert cyklu Opočno hudební (13. června v zámecké obra-
zárně) získal pan Josef Krejča. 
 A správná odpověď? Jednalo se o dům čp. 136, kde jsou 
lahůdky. Na snímku v minulých Opočenských novinách vy-
padal podstatně jinak, než jak jej známe dnes. Odpověď na 
to, kdy se jeho tvář měnila, jsme hledali v materiálech ulože-
ných na MěÚ v Opočně. Nejstarší dokument je z roku 1889, 
kdy tehdejší majitel Antonín Lexa žádal o povolení vystavě-
ní lednice na dvorku za domem. Přílohou je plánek. Kromě 
domku je na něm zakreslený dvůr se stájemi a chlívky. Jak 
jinak, když pan Lexa byl řezník. 
 Další plánek je z roku 1929, to už o povolení změn žádal 
Cyril Ondrák. Tato žádost znamenala velkou změnu pro 
dům, na jejím základě získal svou dnešní podobu. Pan Cy-
ril Ondrák zde otevřel „materiální velkoobchod“ a drogerii. 
V přízemí byla kromě obchodu i laboratoř, v patře byt. 

Pan Ondrák byl popraven 24. 
října 1942 v koncentračním 
táboře v Mauthausenu a my 
jsme se mu věnovali v promítá-
ní Opočenských proměn, které 
připadlo na den uctění památky 
obětí války – 7. květen. 
 Další dokument uložený 
na MěÚ je z roku 1960. Tehdy 
byly Komunálním službám 
města Opočna povoleny úpravy 
domu na holičství a kadeřnictví. 
V přízemí bylo pánské oddělení, 

v patře dámské. 
 Nové změny ve využití přišly počátkem devadesátých let 
20. století. Opočenský závod PMV (Průmysl mléčné výživy, 
později Bohemilk) zde zřídil mléčnou jídelnu. Provozoval ji 
do roku 1997. A od tohoto roku jsou zde lahůdky, do nichž 
tak rádi chodíme. Nejen kvůli příjemnému posezení, ale 
i milým a usměvavým prodavačkám. 
 Dnešní otázka nás zavede mimo Opočno. Je vzpomínkou 
na lesního radu Hugo Koniase. Kde stojí tento pomník? 

Výherce hádanky obdrží vstu-
penku na koncert konaný 
v rámci Hudebních interpretač-
ních kurzů. Celkem tři koncerty 
kurzů jsou zařazeny do cyklu 
Opočno hudební 2014, výherce 
si z nich bude moci vybrat.  Na 
vaše odpovědi se těšíme do pří-
ští uzávěrky. Můžete je posílat 
emailem na adresu info@zuso-
pocno.cz nebo smskou na číslo 
739 145 521. 
 Za letopiseckou komisi dm
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Dne 15. června 1864 byl položen a posvěcen základní kámen 
k budově školy čp. 4. foto: 3x archiv letopisecké komise

Prodám byt 1+1 v panelovém bytě v Mírové ulici v Opočně. 
Bližší info www.byt-opocno.webnode.cz. Tel 774 707 206, 
RK nevolat.

inzerce

Prodám zahradu v zahrádkářské kolonii v Opočně. 1970 m2, 
TUV+elektrika, chatka s podkrovím, kryté posezení, kamenný 
sklípek. Cena dohodou. Tel.: 724 740 964, Ing. Jaroslav Pultar
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 Za lepiseckou komisi dmr o z h o v o r  —

N A D Ě J N Á  A B S O L V E N T K A

Získat lásku k hudbě a mít radost z vlastní hry je základním smyslem 
výuky v hudebním oboru. Jako ve všem lidském konání však také zde 
platí, že začátky jsou těžké. Teprve trpělivá práce, při níž je důležitá 
snaha žáka, pedagoga i rodiny, přináší slibovanou radost.

 Text je z webových stránek ZUŠ Opočno, do jaké míry platí, na 
to jsme se zeptali Barbory Richterové. Letos je absolventkou II. 
stupně výuky hry na příčnou fl étnu, už dnes hraje skladby, které se 
hrají na konzervatořích. Ve středu 25. června se představí na vlast-
ním recitále v zámecké obrazárně.

Vzpomínáš si na své vlastní začátky?
Ve školce jsem začala hrát na zobcovou fl étnu. Hraní mě bavilo, 
a tak jsem pokračovala i na základní umělecké škole a později pře-
stoupila na příčnou fl étnu. Vzpomínám si, když jsem svoji první 
příčnou fl étnu dostala k Vánocům. Pořád jsem do ní foukala a nic 
se neozývalo. Nemohla jsem se dočkat, až se na ni naučím.

Dennodenní cvičení. Co ty na to?
Asi bych měla tvrdit, že od malička cvičím dvě hodiny denně, ale to 
bych lhala. Jelikož jsem měla vždycky spoustu zájmů, tak nešlo nic 
dělat úplně naplno. Stačilo mi dělat vše tak, aby mě to bavilo a po-
případě to přineslo i radost ostatním, což se mi snad daří dodnes. 
Ale pravidelné a co nejčastější cvičení je samozřejmě potřeba, ale-
spoň ze začátku. Správný nátisk, postoj a dýchání se prostě musí 
nadřít. Tyto základy sice už ovládám, ale vždy je co zlepšovat, a tak 
se i teď snažím cvičit co nejvíce.

Jakou úlohu sehráli učitelé?
Role učitele je bezesporu veliká, ne-li největší. Na něm záleží, jaký 
vztah dítě k nástroji a hudbě získá a zda do hodin bude chodit 
s nadšením nebo odporem. Já jsem měla na učitele ohromné štěstí. 
Od první třídy jsem hrála pod vedením skvělého pana učitele Jana 
Bořka a po přestupu na příčnou fl étnu jsem se dostala k paní uči-
telce Jarmile Čechové. Spolu jsme si opravdu „sedly“ a dnes jsou 
z nás, dá se říct, kamarádky. Velkou zásluhu na výsledném pro-
vedení skladby má bezesporu i korepetitor. Mě už několik let na 
klavír doprovází vynikající klavírista a varhaník Vladimír Jelínek, 
se kterým jsme již dobře sehraní a při hře mě tak dokáže podržet. 
A konečně významná role připadá i na starší a pokročilejší spolu-
hráče. Když jsme měly fl étnový kvartet Berušky, byla jsem mezi 
holkami nejmladší, což pro mě byla skvělá motivace. Chtěla jsem 
být tak dobrá jako ony.

A co rodiče?
Rodiče mají samozřejmě také obrovské zásluhy, za což jim patří 
velký dík. Jsou to ti tahouni, kteří mě jako malou ponoukali ke cvi-
čení, když se nechtělo, chodí na všechny koncerty, vozí mě na hu-
dební soustředění a trpí mi, že celé dny někde lítám. Snad největší 
motivací od nich ale pro mě vždy bylo, když se po koncertě na můj 
výkon moc netvářili. Věta „tak dlouho už do té hudebky chodíš 
a hraješ pořád stejně“ mě vždy tak nakopla, že na příští koncert už 
jsem cvičila jak divá a i výkon už byl o třídu výš. Teď už se snažím 
nasazenou laťku posunovat jen výš.

Kdy přišla slíbená radost ze hry? 
Radost ze hry přichází, když se začnou ozývat pěkné tóny, které 
se pak skládají v čím dál složitější a krásnější skladby (ale není vše 
krásné, co je složité). Člověk si pak uvědomí, co vlastně dokáže, 
a začne si hudbu užívat. Už nevím, kdy přesně u mě tenhle mo-
ment nastal, ale byl to příjemný zlom.

Uvažuješ o „hudební dráze“?
Živit se hudbou mě snad nikdy nenapadlo, ale vzdát se fl étny úplně 
se mi po tolika letech a úsilí také nechce. Na podzim nastoupím na 
vysokou školu a času na cvičení asi mnoho nebude. Přesto bych 
ale ráda v hraní pokračovala, jak jen to bude možné. Pohrávám si 
s myšlenkou, kterou mi vnukla paní učitelka Čechová, a to že bych 
si během studia na vysoké škole dálkově udělala konzervatoř. Za-
tím ale nemám představu, co bude moje studium obnášet a jak ho 
budu zvládat, proto je mé další hudební počínání zatím otázkou.
 (red)

Bára hrála také významným hostům na zahájení festivalu 
Opočno Františka Kupky.  foto: Michal Fanta

inzerce
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j a k  t o  v i d í  H e l g a   —

M U L T I K U L T U R N Í  V Í K E N D

Nemožné se stalo skutkem! Navzdory tomu, že si odborníci a profíci kul-

turního světa ťukali na čelo. Přece není reálné, aby v OPOČNĚ vystoupila 

operní pěvkyně Eva Urbanová a navíc s doprovodem Filharmonie z Hrad-

ce Králové. „Kam že to jedete? Na Urbanovou do Opočna?“ ptal se zku-

šený rychnovský pořadatel kulturních akcí pozvaného hosta. „To jste se 

asi spletl!“ Nespletl. A každý, kdo navzdory počasí na zámecké nádvoří 

dorazil, tak rozhodně nemohl litovat. Byť se těsně před začátkem koncer-

tu rozložil nad Opočnem černý mrak jak pekelná peřina a hosté chvatně 

otvírali deštníky, přesto husí kůže, která při prvních tónech mnoha pří-

tomným naskákala po těle, nebyla z chladu. Jedinečnost souznění téměř 

šedesátičlenného orchestru vyrazila posluchačům dech. 

 Ve vzduchu visela otázka, zda operní královna Eva Urbanová v takto 

chladném počasí vůbec vystoupí! Krev ve spáncích nás pořadatelů bub-

novala v rytmu první skladby. Teplomety sálaly, co jim síla stačila, horko-

vzdušná topidla pod pódiem se snažila napravit rozmary počasí. Věděli 

jsme, že Eva Urbanová trpí chladovou alergií a její vystoupení je podmí-

něno určitými teplotami a podmínkami na jevišti. Nějakým zázrakem 

a možná i osobitým kouzlem pana dirigenta však nakonec II. nádvoří zám-

ku zažilo jedinečné chvíle, které, troufám si říct, se už nebudou opakovat. 

 V sobotu již příroda pochopila, že nemá cenu s námi bojovat. Počasí 

od rána vysílalo smiřující signály a příjezd pana Rodena a paní Krausové 

byl pod patronátem sluníčka. S doprovodem paní tajemnice absolvovali 

po prohlídce zámku návštěvu čerstvě otevřené výstavy originálů obrazů 

Františka Kupky. Instalace je opravdu zaujala, a tak paní Krausová vepsa-

la své pocity do připravené knihy. Oba byli velice příjemní, bez jakýchkoli 

hvězdných manýrů či požadavků. Divadelní představení Otevřené man-

želství bylo večer úžasné a za sebe musím říct, že slzy od smíchu se mi po 

tváři nekoulely už opravdu dlouho. Jana Krausová a Karel Roden exce-

lovali v rychlém dialogu a perličky z manželského života pobavily určitě 

každého. 

 A neděle? To už pro nás pořadatele byla taková třešnička na dortu. Da-

leko klidnější příprava a pohodový průběh instalace kulis v režii Základní 

umělecké školy Opočno. Když se pak otevřela opona a Robin Hood spolu 

s láskou svého života vpustili pod arkády první slova písně, musím říct, že 

mi doslova spadla brada. Naprosto profesionální výkon mi vehnal slzu 

do oka. Parádně připravené vystoupení plné mladých lidí a úžasných dětí 

bylo pohlazením pro naše, přípravami dlouho sužované, pořadatelské 

duše. Klobouk dolů před takovým výkonem. (os)

f i n a n č í  s l o u p e k  —

P R A V I D E L N Á  A K T U A L I Z A C E 
P O J I Š T Ě N Í  N E M O V I T O S T Í  V Á M 

M Ů Ž E  Z A C H R Á N I T  M A J E T E K

Všichni se měníme. Mění se i věci kolem nás. Poři-

zujeme si nové technologie, vybavujeme byt, rekon-

struujeme. Nová televize nebo mikrovlnná trouba 

asi hodnotu naší domácnosti nebo nemovitosti ne-

změní. Ale změna vybavení nebo rekonstrukce kou-

pelny již ano. Aktualizujete své pojistné smlouvy?

 Výzkum české asociace pojišťoven, který byl 

prováděn již před více jak dvěma lety, ukázal, že tře-

tina občanů si pojištění nemovitosti neaktualizuje. 

Bohužel velká většina respondentů ani nevěděla, že se pojištění může, či 

dokonce musí, aktualizovat.

 Abychom zabránili škodám dřív, než bude pozdě, měli bychom se za-

měřit především na tři aspekty pojistných smluv.

1. Formální a administrativní prvky.

2. Odpovídá sjednaná pojistná částka aktuální ceně vaší nemovitosti?

3. Vykoukněte z okna ven! Nezměnilo se něco?

Přestože kontrola smlouvy může být banální záležitostí, mnohdy se na 

ni zapomíná. Zvláště tomu nahrává i již uvedený stav, kdy celých dvacet 

procent pojištěnců neví, že by onu aktualizaci měli kontrolovat. Lehce 

se tak může stát, že pojistná smlouva, kterou klienti sjednali před deseti 

lety, již pozbyla platnosti. V případě krádeže, vytopení nebo požáru by 

byl majitel bez platné pojistné smlouvy, tedy bez nároku na fi nanční po-

moc. Podobné problémy nastávají i se změnou osobních údajů.

Rekonstrukce koupelny a zateplení rodinného domu jistě změní 

hodnotu nemovitosti

Drobné nákupy do vaší nemovitosti samozřejmě cenu nemovitosti ne-

zvýší. Ovšem větší investice již ano. Ať už tedy jde o rekonstrukci kou-

pelny, bytového jádra, či kuchyně, je dobré navštívit svého fi nančního 

poradce nebo pojišťovnu a poradit se, zda „stará“ pojistná částka sku-

tečně odpovídá současnému stavu domácnosti. V minulosti se stávalo, 

že pojistné částky byly často podhodnocené. Byly-li podhodnocené již 

v době vzniku, jak podhodnocené jsou asi dnes? Z logiky věci tedy plyne, 

jak bychom měli být opatrní při kontrole stávajících smluv.

 Podobným příkladem může být též nemovitost jako taková. Pokud 

tedy klient například rekonstruoval dům, opravoval střechu, zateploval 

fasádu a přistavoval druhé patro, zákonitě se změnila i cena nemovitosti. 

Kromě aktualizace smluv se tak doporučuje i řádná fotodokumentace.

Dřívější smlouvy nepočítaly s aktuálními problémy

Ruku v ruce s vnitřním vybavením domácnosti jde i okolí vašeho majet-

ku. Na první pohled se může zdát, že tento stav nehraje žádnou roli, ale 

nenechte se mýlit. Jestliže majitel rodinného domu před deseti lety, kdy 

svůj baráček postavil, neočekával, že na samotě bude potřebovat doda-

tečné krytí pro případ krádeže, dnes, ve společnosti dalších desítek sou-

sedů, jistě přemýšlí trochu jinak. 

 Stejné je to i s klimatickými změnami, třeba s bleskovou povodní 

a zemětřesným rojem. Podobné, často dosti ničivé živelné pohromy, 

jsou v naší republice celkem častým jevem. Před několika lety bychom si 

o tomto druhu pojistného krytí mohli nechat zdát.

 Nejenom, že nám aktualizace pojištění může zachránit majetek, ale 

díky výhodným aktuálním nabídkám mnohdy ušetříte i nemalé fi nanční 

prostředky. 

 hezké letní dny bez živelných pohrom přeje Ing. Jaroslav Pultar

Jana Krausová a Karel Roden sklidili na nádvoří opočenského zámku 

zasloužený potlesk. foto: Veronika Kňourková
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 Renáta Tichá a Boško Vulask a l e n d á ř  a k c í  —

31. 5. – 28. 9. 
ve výstavní síni 
Františka Kupky, 
I. nádvoří zámku
Opočno

KUPKA – OPOČNO – PUTEAUX
Výstava originálů Františka Kupky ze 
sbírek francouzského Puteaux. Pořádá 
město Opočno ve spolupráci s Galerií 
Zdeněk Sklenář.

12. 6. – 28. 9. 
v čp. 2 na Trčkově 
náměstí.
Vernisáž pro 
veřejnost 11. 6. 
v 18 hodin

NA VLNĚ DOBRODRUŽSTVÍ
Výstava knižních ilustrací Zdeňka Buri-
ana k dílům Jacka Londona, Karla Maye 
či Julese Verna. Pořádá město Opočno 
ve spolupráci s Retro gallery s.r.o. 

Pá 13. 6. od 19.00 
v obrazárně zámku 
Opočno

OLENA IVANĚNKO A STUDENTI 
KONZERVATOŘE PARDUBICE
Pořádá Opočenská beseda.

Pá 13. 6. od 19.00 
v Ateliéru Renata

VINAŘSTVÍ U KAPLIČKY, ZAJEČÍ
Nová vína řady Dalibor a Fresh Wine.

So 14. 6. od 14.00 
u hasičské zbrojnice 
v Čánce

DĚTSKÝ DEN
s podtitulem Máme rádi zvířátka. 
Pořádá SDH Čánka.

14. – 15. 6. od 9.00 
v zámeckém parku 
Opočno

ZÁMECKÝ POHÁR
Osmý ročník rybářských závodů.

St 18. 6. od 17.00 
na koupališti 
Broumar 

TRIATLON OPOČNO
Pořádá TriClub Dobruška.

Čt 19. 6. od 19.00 
v zámecké 
obrazárně

ABSOLVENTSKÝ A ZÁVĚREČNÝ 
KONCERT
Pořádá ZUŠ Opočno.

Pá 20. 6. od 15.00 
na Trčkově 
náměstí

Opočenské vítání léta s LOKÁLKOU
Koncert kapely Lokálka a My vám taky. 
Bohaté občerstvení. Vstupné dobrovolné.

Pá 20. 6. od 19.00 
Ateliér Renata

Barmanská show
Profesionální barman. Míchané drinky 
z dominikánských rumů.

So 21. 6. od 14.00
na koupališti 
Broumar

DĚTSKÝ DEN 
a OTEVŘENÍ KOUPALIŠTĚ
Soutěže o ceny a permanentky.

Ne 22. 6. od 9.00
fotbalovém hřišti 
Opočno

POHÁR HASIČSKÉ MLÁDEŽE
Prezentace od 8 hodin.
Pořádá SDH Opočno.

Po 23. 6. od 18.00 
v KND

VEČER S MALÝM PRINCEM
Komponovaný pořad ZUŠ Opočno.

St 25. 6. od 19.00 
v zámecké 
obrazárně

RECITÁL BARBORY RICHTEROVÉ 
a hostů
Pořádá ZUŠ Opočno.

Ne 29. 6. od 19.30 
v Mariánském 
kostelíku

ZAHAJOVACÍ KONCERT HIK 2014
Hudební interpretační kurzy Opočno
Pořádá Opočenská beseda.

So 28. 6. od 18.00 
na Trčkově 
náměstí

KONCERT OPOČENKY
Slavnostní koncert ke 40. výročí 
založení opočenské dechové hudby. 
Hostem programu bude zpěvák 
a konferenciér Karel Hegner. 
Vstupné 70 Kč.
Předprodej vstupenek v IC Opočno.

 z  k u l t u r y   —

R O M E O  A  J U L I E  N A  Z Á M K U 
V  O P O Č N Ě

Jaro již pomalu předává žezlo létu a to je období, kdy se Opočnem line klasic-

ká hudba, která ho provází po teplé letní večery, aby ho opustila s příchodem 

zimy. Vítáme další cyklus Opočenské besedy – Opočno hudební.

 Hned na začátek pro nás připravila koncert mladých umělkyň. V obra-

zárně zámku vystoupí klavíristka Olena Ivanenko a studenti Konzervatoře 

Pardubice.

 Olena Ivanenko pocházející z Ukrajiny, absolventka studia klavíru na 

Státní hudební akademii, získala několik ocenění v mezinárodních sou-

těžích. V roce 2008 se přestěhovala do Prahy, aby se dále zdokonalila stu-

diem na HAMU. Od roku 2012 kromě jiného vyučuje na ZUŠ v Náchodě 

a Dobrušce. 

 Z Konzervatoře Pardubice se představí Eliška Slavíková, která se začala 

učit hře na fl étnu již v útlém mládí a později přidala též hoboj, který v součas-

nosti studuje na konzervatoři. Od roku 2012 hraje v Novoměstské fi lharmo-

nii v Novém Městě nad Metují.

 Další studentka konzervatoře Sára Schumová hraje na housle od svých 

osmi let. Získala několik ocenění v krajských kolech celostátních soutěží 

ZUŠ a 1. místo v soutěži Mládí a Bohuslav Martinů. V letošním roce vystou-

pila sólově s Filharmonií Hradec Králové, když provedla Romanci Antonína 

Dvořáka pro housle a orchestr.

 Výše uvedené umělkyně nám představí hned několik autorů. Budeme mít 

možnost zaposlouchat se do skladeb Franze Schuberta, Benjamina Brittena 

či J. S. Bacha. Na závěr se přeneseme do Itálie, doby středověku mezi dva 

znesvářené rody. Zazní hudba k baletu Romeo a Julie Sergeje Prokofjeva – 

Deset kusů pro klavír, op. 75. Tento Rus je považován za jednoho z nejvý-

znamnějších skladatelů 20. století. Zajímavostí je, že toto dílo vzniklo na ob-

jednávku Kirovského divadla, ale jeho premiéra se nakonec odehrála v Brně. 

 Prokofjevovo nejznámější dílo a další skladby v podání vynikajících mla-

dých umělkyň zazní v obrazárně zámku 13. června od 19 hodin. 

Zároveň bychom vás rádi pozvali na tři akce, které se uskuteční v rámci 

Hudebních interpretačních kurzů Opočno 2014 na přelomu června 

a července. Jsou jimi zahajovací a závěrečný koncert účastníků HIK a při-

pravena je také přednáška s audioukázkami Milý Oskare! PhDr. Ludmily 

Peřinové, PH.D. Violista Oskar Nedbal má letos veliké výročí, dožil by se 

140 let, a kromě interpretační, dirigentské a skladatelské činnosti se také 

věnoval organizování hudebních koncertů. Přednáška bude nejen o jeho 

životě, ale také o české hudbě jako poděkování všem nadšeným organizá-

torům klasické hudby.  (th)

D Ě T I  P Ř I V Í T A J Í  L É T O 
N A  K O U P A L I Š T I  B R O U M A R

Pro děti a jejich rodiče je připraveno velice příjemné odpoledne 
na našem koupališti. Začátek akce je naplánován na sobotu 21. 
6. od 14.00 hod. 
 Na koupališti se bude soutěžit v různých disciplínách, uvidí-
me vystoupení našich mažoretek a přijdou zatančit i děvčata ze 
ZŠ. Děti si budou moci zaskákat v pohádkovém hradu a je pro ně 
připraveno i překvapení při hledání pokladu: TRUHLA, která se 
bude hledat, skrývá veliké tajemství. Na cestě za pokladem bude 
děti doprovázet Božena Tymichová i klaun Lukino, kterého mají 
děti moc rády. Občerstvení je zajištěno v areálu koupaliště.
 Srdečně zvu, já i technické služby, všechny děti. Těšíme se 
na Vás i na Vaše rodiče. Čeká nás příjemné odpoledne plné her 
a soutěží.  místostarostka Šárka Škrabalová
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O P O Č N O  H U D E B N Í  2 0 1 4

Také na rok 2014 má pro vás Opočenská beseda připravený cyk-
lus koncertů vážné hudby OPOČNO HUDEBNÍ. Setkání s krá-
sou, duchem a uměním hodným toho slova, a v neposlední řadě 
s přáteli s cílem „sdružovat občany ku společenskému soužití“.

pátek 13. 6. Obrazárna zámku Opočno v 19 hodin
OLENA IVANĚNKO – klavír
a studenti Konzervatoře Pardubice

27. 6.–5. 7. HUDEBNÍ INTERPRETAČNÍ
KURZY OPOČNO 2014 – XI. ročník:

– neděle 29. 6. Mariánský kostelík v 19.30 hodin
ZAHAJOVACÍ KONCERT HIK:
SLÁVA ČESKÝM SKLADATELŮM!

– středa 2. 7. Mariánský kostelík v 18 hodin
Přednáška s audioukázkami MILÝ OSKARE!
Nejen o Oskaru Nedbalovi s Ludmilou Peřinovou

– pátek 4. 7. Mariánský kostelík v 18 hodin 
ZÁVĚREČNÝ KONCERT HIK

pátek 11. 7. Mariánský kostelík v 19.30 hodin
KATEŘINA JAVŮRKOVÁ – lesní roh
PAVEL SVOBODA – varhany

pátek 25. 7. Mariánský kostelík v 19.30 hodin
Baroko a jazz v podání TRANSITUS IRREGULARIS

pátek 8. 8. Mariánský kostelík v 19 hodin
STAMICOVO KVARTETO

pátek 22. 8. Obrazárna zámku Opočno v 19 hodin
SMETANOVO TRIO k Roku české hudby

pátek 12. 9. Mariánský kostelík v 19 hodin
BARDOLINO

úterý 23. 12. v 18 hodin
MUZICÍROVÁNÍ POD BAŠTECKOU BRÁNOU
Dechové kvarteto Petra Ryšavého

neděle 28. 12. děkanský kostel Nejsvětější Trojice v 17 hodin
JAN KŘTITEL VAŇHAL – MISSA PASTORALIS
Rychnovský chrámový sbor s orchestrem.

N A  K O N C E R T Ě  Z A Z N Í  D Í L O 
O P O Č E N S K É H O  R O D Á K A

„Chtěli bychom tímto malým hudebním almanachem docílit toho, aby 

tento člověk jako autor nebyl úplně zapomenut. Je to naše velké přání 

a možná určitá smělost, ale myslíme si, že si to zaslouží za to, co ve svém 

plodném životě dosáhl a vykonal. Děkujeme vám za pochopení těchto na-

šich snah. Synové Václav a Jiří Marelovi.“ Uvedený odstavec je úvodem 

almanachu hudebního skladatele a opočenského rodáka, profesora Vác-

lava Marela. 

Václav Marel  (18. července 1904 Opočno – 9. prosince 1964 Písek)

Kdybychom byli „dlouhověcí“, oslavil by 18. července své 110. narozeni-

ny. Do Opočna však zavítá na konci června, splaťme mu tedy malý dluh už 

teď. Mluvím o dluhu, protože si myslím, že se o Marelovi v Opočně příliš 

neví.

 Václav Marel hrál odmalička na housle a na klavír. Skládat začal brzy 

– už za studií v Náchodě zkomponoval kolem padesáti studentských pís-

niček, které jeho spolužáci s oblibou zpívali za doprovodu kytary. Svojí 

melodičností a vřelostí připomínají písně Hašlerovy.

Marel a hudba v Praze – Studoval na Filozofi cké fakultě UK. Hudební 

vědu absolvoval u Zd. Nejedlého a Josefa Bohuslava Foerstera, soukromě 

se učil skladbě u Foerstera a Vítězslava Nováka. Měl velmi krásný hlas, 

záhy se tak stal členem vynikajícího mužského sboru Smetana vedené-

ho prof. Fr. Spilkou. Se sborem procestoval skoro celou Evropu a získal 

v něm cenné zkušenosti pro svůj pozdější vlastní sbor. V Praze se v roce 

1934 oženil.

Marel a hudba v Písku – Po ukončení studia se stal středoškolským pro-

fesorem v Písku, kde žil od roku 1935. Tato životní etapa začala hezky 

– roku 1936 se mladé rodině narodila dvojčata. Marel se velmi brzy zapojil 

do kulturního života města. Byl sbormistrem píseckého sboru Hlahol, vý-

borný klavírní korepetitor a také zpěvák, věrný zůstal i skladatelské práci.

Marel a Opočno – I když ho život zavál na jih, svůj rodný kraj v podhůří 

Orlických hor miloval. A nejvíc Opočno, kam se každoročně s rodinou 

vracel ke své matce. V paměti těch, kdo ho znali, zůstal jako člověk mírný, 

skromný a společenský. Právě v Opočně se seznámil s mnohými osob-

nostmi, za všechny jmenujme aspoň některé: herec Václav Vydra, spi-

sovatel Egon Hostovský, malíř František Muzika. A především hudební 

skladatel Luboš Sluka, důvěrný znalec Marelových skladeb.

Marel a hudba v Opočně – Jako skladatel byl plodný, z dlouhého výčtu 

děl tedy vyberme skladby spojené s Opočnem. Mezi nejznámější díla patří 

Missa in g-moll pro sóla, sbor a varhany. Marel ji zkomponoval na konci 

války a je věnována jejím obětem. V Opočně byla několikrát provedena. 

 Některé skladby připomínají Opočno svým názvem: Cyklus 4 symfo-

nických básní, z nichž první nese název Opočno. Broumarská symfonie 

na slova Opočeňáka – Dr. Václava Kašpara. Opočenská suita pro housle 

a klavír. Opočenské písničky (na slova V. Kašpara a J. Jašky).

Kdo dočetl až sem, právem si řekne – mnoho slov, a hudba žádná. Ale 

dojde i na hudbu. 

 I když Václav Marel zemřel před 50 lety v Písku, do Opočna se na chví-

li vrátí. Na koncertě cyklu Opočno hudební v neděli 29. června zazní 

jeho Dumka pro violoncello a klavír. Snad i to pomůže splnit přání jeho 

synů, aby Václav Marel nebyl zapomenut. To by se stát nemělo, obzvlášť 

v jeho rodném městě.

 (P.S. Právě kvůli termínu koncertu muselo výročí vyjít už v červnovém 

kalendáriu. V příštím vydání ON, kdy budou „narozeniny“ aktuální, při-

neseme fotografi i Václava Marela).  Za letopiseckou komisi dm 

inzerce
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P O S L E D N Í  K O N C E R T  O P O Č E N K Y 
B U D E  V  L I B E R K U

Poslední koncert před slavnostním defi lé pořádaným ke čtyřicátinám 

(28. 6., Trčkovo náměstí Opočno) dnes již legendární dechové kapely 

bude při IV. Liberských mysliveckých slavnostech. Liberk u Rychnova, 

obec v krásném koutu Orlických hor, charakteristická dřevěným koste-

lem a roubenou Hospodou na Hradě, stane se v sobotu 21. 6. ideálním 

místem na neformální zavzpomínání za čtyřicetiletou hudební poutí 

jedné z nejoblíbenějších dechových kapel našeho kraje. Na zrod Opo-

čenky jsme se zeptali jejího prvního kapelníka Petra Ryšavého:

 „Otcové byli dva. Pepa Hynek a Honza Bořek. Já se stal kapelní-

kem. Nikomu se do toho moc nechtělo. Tak to na mě ušili, lišáci,“ říká 

s úsměvem Petr. „Byly to fajn časy. Pilného cvičení, ale i uznání od 

posluchačů a slávy. Vždyť jsme vydali i gramofonovou LP desku. A to 

v osmdesátých letech nebylo jen tak. Hodně jsme spolupracovali s Kar-

lem Pšeničným a s Miloněm Čepelkou, v kapele byl Mirek Otčenášek, 

Standa Vlk, Ruda Skalický, Honza Dvořák a Miloš Flígr. To bylo první 

obsazení. A zpěv? Olda Trumha a Jarmila Schejbalová,“ vzpomíná ka-

pelník. (Vzpomínky na dechovou hudbu Opočenku otiskneme v měsíci 

září. Pozn. autora článku) 

 Opočenka nebude v Liberku sama. Barvy Opočna bude hájit tým 

Správy majetku Kristiny Colloredo-Mansfeldové. V konkurenci pat-

nácti družstev se bude ucházet o cenu ve vaření zvěřinového guláše. 

Jakou taktiku připravuje na klání, kde chuť a vařečka jsou zbraní,  jsme 

se zeptali  Milana Vondřejce.

 „Správa majetku Kristiny Colloredo-Mansfeldové zaměstnává v les-

ním hospodářství  čtyřicetpět spolupracovníků. Samozřejmě, že k péči 

o les a zvěř patří i její regulovaný odstřel. Takže příprava zvěřinového 

guláše pro nás není tajemstvím. Tým, který sestavíme, bude první liga 

ve vaření specialit. Ostatně, budeme mít téměř domácí atmosféru. 

Vždyť hraje Opočenka a Strejci s Honzou Macháčkem.“

Náš tip: Hospodyňky, v sobotu nevařte!

Celá akce proběhne pod taktovkou mistra kuchaře Jaroslava Sapíka, 

milovníka české kuchyně, autora knihy Můj Divotvorný hrnec aneb 

Když česká kuchyně žije. Jeho předci provozovali nepřetržitě kuchař-

ské, cukrářské a řeznické řemeslo již od 17. století. Jaroslav Sapík bude 

nejen odborným poradcem, ale osobně dohlédne na přípravu zvěřino-

vého menu v Hospodě na Hradě. Zakoupená vstupenka je zároveň i ku-

ponem (v hodnotě 30 Kč) na zvěřinu od legendy české kuchyně.

Na vaši účast se na IV. Liberských mysliveckých slavnostech v sobotu 

21. června ve 13 hodin těší shora uvedení účinkující a dále kapela Strej-

ci s Honzou Macháčkem, Abakus Opočno a pořadatelé z Mysliveckého 

sdružení Liberk-Hláska. Jiří Králíček,  ABAKUS o.s.

A N K E T A :  D E C H O V K A  –  C O  V Y  N A  T O ?

Při příležitosti oslav 40. výročí založení dechové hudby Opočen-
ka jsme ve spolupráci s Orlickým týdeníkem připravili malou 
anketu. Zde jsou odpovědi na výše položenou otázku:

Šárka Škrabalová, místostarostka a před-
sedkyně kulturní komise: Dobrá dechovka 
to je pro mě Opočenka. Od kapelníka přes hu-
debníky a zpěváky až po zvukaře si koncerty  
užívají – alespoň na mě tak působí. Vkládají 
do nich vždy něco nového, co diváky nechá 

zapomenout na všední starosti.  Možná si řeknete, že je to de-
chovka a mladí ji nemusí, ale není to pravda. Pokud písničkám 
dají ten „správný říz“, rádi si ji poslechnou i oni. 
 Přeji Opočence do další „ČTYŘICÍTKY“,  aby její písničky byly 
stále stejně pohodové, a její posluchači si je užívali jako doposud. 
 Slavnostní koncert, který pro vás Opočenka připravila ke 
svým čtyřicátinám, je  poděkováním vám všem, kteří ji máte 
rádi a těšíte se na její vystoupení. Dovoluji si  vás proto na něj 
pozvat, za město Opočno i Opočenku. Těším se na společný 
hudební zážitek v sobotu 28. června od 18 hodin na Trčkově 
náměstí.  

Aneta Kratochvílová, ZUŠ Opočno: De-
chovka? Nevím, možná jí časem přijdu na 
chuť. V květnu jsem začala hrát na buben 
v malém dechovém souboru ZUŠ Opočno. 
Složení souboru je sice klasické, ale hrajeme 
všechno možné, což se mi líbí.

Jiří Vlášek, Opočno, důchodce: Dechov-
ku mám rád. Sám jsem kdysi hrál na housle. 
Dříve jsem chodil v Opočně na koncerty de-
chovky. Byly na nádvoří zámku a kapely tam 
hrály po celý den. Rok co rok jsem se zúčast-
ňoval. Nyní už to tak nejde. To víte, čas letí, 

když vznikla Opočenka, tak mi bylo pouhých čtyřicet šest let .

Jirka Frelich, Jahodov, člen hudební sku-
piny Errori: Na dechovce jsem vyrostl. Jsem 
původem trumpeťák a táta to poslouchal dva-
náct hodin denně. Dechovka má stále svoje 
publikum a taková řízná polka s dobrým pi-
vem člověka probere. Za dobrou dechovkou 

je spousty práce, takže klobouk dolů.

Josef Krejča, Opočno: Co já na dechovku? 
U mě je to otázka respektu. Respektu před 
muzikanty, kteří hrají na nejrůznější de-
chové nástroje a umí na ně. Dechovka pat-
ří do širokého spektra hudby. Skladby mají 
pěknou harmonii, rytmus a snadno zapa-

matovatelnou melodii. Není divu, že některé tzv. dechovkové 
písničky se zpívají při nejrůznějších příležitostech (svatbách, 
posezeních i u táboráku). Takže dechovka ano!  
 ptal se Jiří Králíček

Tato stránka byla připravena ve spolupráci s Orlickým týdení-
kem. Autorem obsahu není redakce Opočenských novin.

Petr Ryšavý a Karel Růžička (ABAKUS) při I. ročníku Kulturního festivalu 

Františka Kupky v Opočně, rok 2005.  foto: Jiří Králíček
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p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

MALÍ OPOČENŠTÍ HASIČI DOSÁHLI ZATÍM 
NEJLEPŠÍHO VÝSLEDKU V KARIÉŘE

V Ještěticích se uskutečnilo Okresní kolo hry Plamen. A také 
opočenští hasiči  jeli ukázat, co se všechno naučili. V pátek 23. 
května jsme postavili stany, ubytovali se a k večeři nám vedou-
cí ogrilovali párky. V sobotu byl budíček hodně brzy. Nástup 
družstev byl už v 8 hodin, aby se co nejdříve mohlo začít soutě-
žit. Celkem se nám na disciplínách dařilo. Bohužel počasí moc 
nepřálo a při požárním útoku CTIF jsme běhali v pěkném dešti. 
Navečer padaly i kroupy, a tak jsme nocovali v hasičské zbrojnici 
v Opočně. V neděli se měly běhat ještě dvě disciplíny, ale hřiště 
bylo strašně mokré, a tak se běhala jen jedna, a to štafeta požár-
ních dvojic. Letošní výsledek je pro nás veliký úspěch. Po splnění 
všech disciplín jsme skončili bohužel na bramborovém místě. 
Ale za celou tu dobu, co se to všechno učíme a trénujeme, je to 
nejlepší výsledek. Ale ta bedna nám utekla o pouhé čtyři setiny 
sekundy.
 Zvlášť se hodnotil ještě požární útok, ve kterém jsme skončili 
na třetím místě.
 Tímto děkuji za vzornou reprezentaci našim nejmenším hasi-
čům. A všem zúčastněným rodičům, vedoucím a ostatním hasi-
čům za pomoc. Lucie Prasová, SDH Opočno

Z K O U Š K U  P A M Ě T I  Z V L Á D L Y  S K V Ě L E 

Ve čtvrtek 5. června odpoledne si děti z Rodinného centra Sluníč-
ko společně s dalšími dětmi z mateřské školy zasoutěžili na Turna-
ji v pexesu. Hrálo se ve dvou věkových kategoriích podle herního 
systému „každý s každým“. Děti vydržely soupeřit téměř 90 minut 
a byli jsme mile překvapeni, jak dobře se naši ani ne tříletí členové 
umístili. Vítěz může být ale jen jeden a tak se vítězkou stala Deniska 
Langová v kategorii do 4 let a Filípek Martinec v kategorii 5 – 6 let. 
Všichni soutěžící obdrželi diplomy a krásné odměny, za které moc 
děkujeme paní Soně Polové - SOMIPO a paní Šárce Škrabalové.
 Velice si vážíme toho, že nás přišly podpořit paní Jana Hrnčířo-
vá a paní Šárka Škrabalová, které se po celou dobu dětem věnovaly 
a nakonec předaly ceny.
 Děkujeme také všem rodičům, kteří s dětmi přišli a přispěli tak ke 
krásně strávenému odpoledni.
 za rodiče z Rodinného centra Sluníčko oddílu TJ Sokol Opočno
 Marika Nachtigalová

R E A K C E  N A  S T Í Ž N O S T

Jsem nucen reagovat na vámi uveřejněné nesmysly o osobním se-
lhání a p. v Opočenských novinách č. 7 str. 2, ze dne 22. května, 
pod názvem „Ještě jednou k odpadům“.
 V uvedený den jsem byl jako obsluha kontejneru M.P. na Švam-
berku, kde po několika dešťových „dávkách“, které jsem „schytal“ 
při obsluze kontejneru, jsem se potřeboval přestrojit.
 Využil jsem chvíle, kdy nikdo nešel, a v autě se převlékal. Po 
chvíli jsem slyšel, jak někdo u okénka říká: „Můžete mně pomoct?“ 
Když jsem přetáhl mokrý svetr, vidím nějakou paní, která asi pře-
slechla moji omluvu, ať chvíli počká, nebo ať použije prkno, které 
je u kontejneru jako nájezd.
 Dotyčná paní velmi spěchala k malému děcku, které přijelo s ní 
a snažilo se vlézt do kontejneru. Dále jsem dotyčné nevěnoval po-
zornost, až když jsem si obouval boty, slyším, jak mně děkuje, jak 
jsem jí pomohl!
 Ani ve snu by mě nenapadlo, že je paní v „jiném stavu“, obzvláš-
tě když přijede ze značné vzdálenosti, po polní cestě s naloženým, 
těžkým plechovým kolečkem.
 Jsem přesvědčen, že se nenajde nikdo, včetně mě, kdo by té paní 
nepomohl, kdyby ovšem o jejím stavu věděl. Pracovník M.P.

Malí hasiči z Opočna obsadili na závodech v Ještětitích krásné čtvrté 
místo. foto: autorka

Děti měly radost z každé nalezené dvojice karet. Foto: autorka

inzerce

LAHŮDKÁŘSTVÍ 
„U SLUNCE“

Zveme vás do nově otevřeného

Zámecká 65
Opočno
tel.  732 776 056
po–pá 6.30–17.00
so–ne 9.00–17.00

Nabízíme domácí zákusky, 
chlebíčky a saláty s možností 
objednávek na vaše akce.

Dále nabízíme točenou zmrzlinu, 
polévky, pečivo a další sortiment.

Těšíme se na vaši návštěvu!
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v y š l o  v  t i s k u  —

Š Á R K A  Š K R A B A L O V Á : 
„ C E L Ý  V Í K E N D  S E  V Y D A Ř I L “

OPOČNO – Uplynulý víkend byl v Opočně ve znamení kultury. V pá-

tek byla slavnostní vernisáží otevřena mimořádná výstava trojice 
obrazů českého malíře a opočenského rodáka Františka Kupky. Jeho 
originály ze sbírek francouzského města Puteaux nebyly v České re-
publice dosud vystaveny.
 Vernisáže se zúčastnilo mnoho hostů, které při jejich příjezdu přiví-
tala místostarostka Šárka Škrabalová. Mezi hlavní hosty patřili česká 
velvyslankyně ve Francii Marie Chatardová a francouzský velvyslanec 
v České republice Jean-Pierre Asvazadourian.
 Kurátorem výstavy originálních obrazů Františka Kupky s názvem 

„Kupka – Opočno – Puteaux“ byl pražský galerista Zdeněk Sklenář, 
který připomněl, že ho do Opočna před lety přivedli Jiří Králíček 
a Karel Růžička, kteří jsou otcové projektu Rodný kraj Františka 
Kupky. Navázali spolupráci s městem Puteaux a v jejich myšlenkách, 
připravených nápadech a projektech pokračuje starosta Štěpán Je-
línek.
 Páteční večer byl zakončený koncertem operní pěvkyně Evy Urba-
nové. V sobotu bylo na pořadu divadelní představení Otevřené man-
želství s Janou Krausovou a Karlem Rodenem. Kulturní víkend skon-
čil v Opočně v neděli muzikálem Robin Hood nacvičený ZUŠ Opočno.
 „Celý víkend se vydařil, i když jsme měli obavu z počasí, které se 
nakonec umoudřilo. Chtěla bych poděkovat všem, kteří se na přípra-
vě podíleli a také jejich zásluhou proběhla celá akce hladce,“ ohlédla 
se za víkendem jedna z hlavních organizátorek místostarostka Šárka 
Škrabalová.  Martin Šnajdr, Orlický týdeník

OPOČNO MÁ S  NEMOCNICÍ  JASNÉ PLÁNY

Opočno – Areál bývalé nemocnice by již brzy mohl při-
padnout městu. Podle starosty Štěpána Jelínka se dolaďu-
jí poslední dokumenty.

„Královéhradecký kraj ještě upravuje smlouvy, ale myslím, že pře-
vod pod město je víceméně jistý. Mohlo by k němu dojít už na kon-
ci června. Zastupitelstvo ho již schválilo," popisuje. Převod z kraje 
na město bude bezplatný.

Místo se možná najde i pro dílny
Opočno má s areálem velké plány, a to především se spodní bu-
dovou. Otevřít by se tu měly dvě ordinace lékařů a také například 
kadeřnictví. To ale podle starosty nebude všechno.
 „Sídlit tu bude i bezpečnostní agentura. V horním patře bychom 
v budoucnu rádi viděli prádelnu," poznamenává Štěpán Jelínek.
 Podle jeho slov se našli také zájemci, kteří by v prostoru chtěli 
provozovat chráněné dílny pro zdravotně postižené.

Stav  nedovolí vysoké nájemné
Nájemné za prostory podle starosty Opočna nebude vzhledem 
ke stavu budovy dosahovat příliš závratných výšin.  „Nájemné se 
bude pohybovat v rozumné výši," podotýká Jelínek.
 Za branou areálu budou také sídlit technické služby města. Ty 
už tam fungují dnes, platí však nájem Královéhradeckému kraji.
První pacienty a zákazníky by mohla spodní budova přivítat již 
v létě či s příchodem podzimu, jak předpokládá starosta.
 Opočno má jasnou představu, jak využít spodní budovu areálu 
bývalé nemocnice. Horní objekt si však na nové nájemníky bude 
muset počkat. „Budovu chceme zakonzervovat, do trubek topení 
nalít nemrznoucí směs a vykonat další potřebné kroky," pozname-
nává starosta Opočna Štěpán Jelínek.
 Podle jeho slov by v budoucnu i tato část areálu mohla najít své 
využití. >>

Místostarostka Šárka Škrabalová (vpravo) přivítala na Trčkově ná-
městí velvyslankyni ve Francii Marii Chatardovou a francouzského 
velvyslance Jean-Pierre Asvazadouriana.  foto: Martin Šnajdr

Již 7. rok akce

„Samé jedničky”
Budou na vysvědčení samé jedničky?
Pokud ano, přineste nám vysvědčení

za tento školní rok ukázat
a dostanete od nás dárek.

otevřeno Po - Pá od 8 - 17 hod, So 8 - 11 hod.
www.somipo.cz

Za skvělé vysvědčení
od SOMIPO překvapení
Akce je pro všechny děti
z Opočna, Dobrušky a okolí

papírnictví Soňa Polová, Nádražní 245 Opočno 517 73

AKCE trvá od 27.6 - 4.7.2014

inzerce

Stále probíhá 

ZÁPIS DO TANEČNÍCH KURZŮ 
PRO ZAČÁTEČNÍKY

Přihlásit se mohou pouze páry a chlapci.
Absolventi kurzu mají výraznou slevu!

Příhlášky přijímáme pouze do 30. 6. 2014
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 „Líbilo by se nám, kdyby tu fungovalo nějaké zdravotní či so-
ciální zařízení typu domova důchodců a podobně," komentuje to 
starosta.
 Areál nelze však jen využívat, je logické, že se musí i udržovat, 
a to stojí peníze. Údržbu podle Štěpána Jelínka rozhodně nepo-
kryjí příjmy z nájmu. „Máme však vyčleněné prostředky z rozpoč-
tu města. Počítali jsme s tím," poznamenává.

Najmou správce
Opočno navíc na dvě třetiny úvazku najme správce, který se bude 
o areál starat. „Je jasné, že se objeví nutné investice. Například 
úpravy topení a rozvodů elektřiny," popisuje starosta.
Podle něj není ani vyloučeno, že se město v budoucnosti pokusí 
získat na opravu objektu nějakou dotaci. „Zatím však potřebu-
jeme zjistit, jaké budou provozní náklady. Rada v pondělí navíc 
schválila zaměření stávajícího stavu, abychom věděli, na čem 
jsme," dodává starosta Štěpán Jelínek.
 Barbora Zemanová – Rychnovský deník, 5. 6. 2014

z e  s p o r t u  —

T R I A T L O N  V  O P O Č N Ě  J E  P R O  K A Ž D É H O

Opočenský triatlon patří k tradičním sportovním událos-
tem Opočenska. Tento krátký, rychlý závod je veden jako 
krajské mistrovství v triatlonu, tudíž o kvalitní závodníky na 
startu není nouze. Můžete tu však potkat i kolegu z práce 
nebo třeba souseda, Opočenský triatlon je pro každého. Po-
řádající tým TriClub Dobruška vytyčil trať tak, aby ji zvlád-
nul každý. Start a současně depo je umístěno v areálu kou-
paliště Broumar, zde závodníci absolvují první část 700 m 

plavání, poté následuje 26 km cyklistiky ve dvou okruzích 
vedoucích přes Semechnice, Trnov a Přepychy zpět do areá-
lu koupaliště. Běžecká část čítající 4 km provede účastníky 
parkem, kolem letohrádku přes Trčkovo náměstí a Švam-
berk zpět na koupaliště. (hh)

 —  F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  A  –  I . B  T Ř Í D A  S K  H  O  U D R Ž E N Í

 SO 31. 5. Opočno "A" – Přepychy 2:0 (0:0)

  B: Škrabal, Přibyl Tomáš

  Sestava: Effenberk Filip – Lukášek Josef, Petr Karel, 

  Školník Martin, Škrabal Miloslav – Vondřejc Milan, 

  Musil Petr (70. Skalický Petr), Polák Kamil 

  (84. Tláskal Petr), Přibyl Tomáš, Přibyl Ondřej 

  (77. Serbousek Václav) – Pfeifer Daniel 

 ST 28. 5. Opočno "A" – Černíkovice 1:0 (0:0)

  B: Školník Martin

  Sestava: Effenberk – Lukášek, Petr, Školník 

  (80. Tláskal, Škrabal – Skalický (56. Polák Kamil), 

  Musil Petr, Jelen Lukáš (88. Serbousek Václav), 

  Přibyl Tomáš – Vondřejc – Pfeifer

 SO 17. 5. České Meziříčí – Opočno "A" 1:0 (0:0)

  Sestava: Efenberk – Lukášek, Navrátil, Petr, Škrabal 

  – Jelen, Polák K. – Skalický, Přibyl T., Vondřejc – Pfeifer

K utkání jsme odjížděli s jedenácti hráči bez několika hráčů 

základní sestavy. Domácí měli po většinu utkání územní 

převahu, ale do vyložených brankových příležitostí se do-

stávali jen sporadicky a pokud se dostali do blízkosti naší 

branky, podržel nás výborně chytající brankář Efenberk. 

O výsledku utkání rozhodla 83. min. Hlavní rozhodčí si 

vymyslel faul a ze standartní situace domácí vstřelili jedi-

nou branku zápasu. Chtěl bych všem hráčům poděkovat za 

obětavý výkon.

M U Ž I  B  –  O K R E S N Í  P Ř E B O R  I I I .  T Ř I D Y

 NE 1. 6. Opočno „B“ – Dobré 3:2 (1:2)

  B: Školník, Schejbal, Navrátil-Švorc

 NE 25. 5. Častolovice „B“ – Opočno „B“ 5:1 (5:1)

  B: Schejbal Michal

 NE 18.5. Opočno "B" – Lukavice 1:5 (0:2)

  B: Petr Karel – Michal Milan 2, Kaba Zdeněk, 

  Homola Lubomír, Drašnar Pavel

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  O K R E S N Í  P Ř E B O R  M L A D Š Í C H  Ž Á K Ů

 SO 17. 5. Opočno – Rokytnice 0:2 (0:0)

 
S T A R Š Í  P Ř Í P R A V K A  –  O K R E S N Í  P Ř E B O R  S T A R Š Í C H 

 SO 31. 5. Opočno – České Meziříčí 2:5 (1:5)

  B: Serbousek, Ulrych

  Opočno – Ohnišov 1:4 (1:2)

  B: Ulrych

  NE 25. 5. Opočno – Borohrádek 1:8 (1:4)

  B: Novotný Lukáš

  NE 18. 5. Opočno – Albrechtice/Týniště n.O. 3:1 (2:1)

  B: Krištof Kristián,Nardelli Gianni,Michalík Matěj

  Opočno – Černíkovice 3:7 (1:4)

  B: Nardelli Gianni,Drašnar Tomáš,Michalík Matěj 

  
M L A D Š Í  P Ř Í P R A V K A  –  O K R E S N Í  P Ř E B O R  S T A R Š Í C H 

 NE 1. 6. TJ Spartak Opočno : AFK Častolovice 2:3 (1:1)

  B: Štěpán Paseka 2x

STŘECHY-BOBÁK  

České Meziříčí 13

tel: 737 674 357

www.strechy-bobak.cz

strechy.bobak@seznam.cz

Nabízíme pokrývačské a klempířské práce, montáž 

střešních oken, hydroizolace PVC folií pro ploché střechy aj.

Rozsah prací od drobných oprav po kompletní realizace.

Vypracování cenové nabídky zdarma. 

STŘECHY BOBÁK

inzerce

Jako první čeká na závodníky plavání. Foto: archiv TriClubu
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  TJ Spartak Opočno : Baník Vamberk 4:2 (3:2)

  B: Štěpán Paseka 2x, Radim Sobotka 2x

 SO 24. 6. TJ Spartak Opočno – AFK Častolovice 6:1 (3:1)

  B:  Dvořák Lukáš 3, Petera Maxmilián, Paseka Štěpán, 

  Sobotka Tobiáš

  TJ Spartak Opočno – Baník Vamberk 7:1 (4:0)

  B: Paseka Štěpán 3, Petera Maxmilián, Sobotka Tobiáš, 

  Ohnoutek Martin, Bílek Ondřej 

 NE 18. 5. TJ Spartak Opočno – AFK Častolovice 4:3 (3:2)

  B:  Sobotka T. 2x, Dvořák L., Prostředník J. 

  TJ Spartak Opočno – Baník Vamberk 2:2 (0:0)

  B: Sobotka T., Petera M. 

TJ Spartak Opočno vás zve na fotbalový turnaj 
mladších přípravek

 MEMORIAL MIROSLAVA KLIKY,
na kterém se vám představí nejmladší talenti 

opočenského fotbalu.

Kdy a kde: Sobota 21. 6. od 9 hodin do 14 hodin na 
fotbalovém hřišti TJ Spartak Opočno

Soupeři: MFK Nové Město nad Metují, RSCM Rozkoš 
Česká Skalice, TJ Červený Kostelec, FC Spartak Rych-
nov nad Kněžnou, SK Solnice, FC České Meziříčí, TJ 

Dobruška
Program: Zahájení v 9 hodin
Zápasy ve skupině 9 až 11.30

Zápasy o umístění 12 až 13.45
Slavnostní vyhlášení, předání medailí a pohárů 

ve 14 hodin.

Město sportuje.
Hokejovou tradici udržíme. Jsme otevřeni i všem dalším sportům, 
novým klubům a akcím. Amatérský sport je důležitý, protože v něm 
ještě převládá duch fair play, nadšení a touha společně zvítězit.

inzerce

prodej
servis

zapůjčení
zkušební jízdy

dojezd 120 km
česká značka

Rychnov n/K
Krocínova 346
tel. 724 953 989

zk
doj

č

Rychnov n/K
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S P O L É H E J T E  N A  J I S TOT U

Značka Wüstenrot je v Evropě známa již téměř sto let. V dnešním 

ekonomickém prostředí je pro klienta jakékoli společnosti, která 

nakládá s  jeho fi nančními prostředky, nejdůležitější stabilita a  jis-

tota dlouhodobého působení na trhu. Zeptali jsme se oblastní-

ho manažera Wüstenrotu pro okresy Svitavy, Ústí nad Orlicí 

a  Rychnov nad Kněžnou, jakou roli sehrává společnost ve fi -

nančních službách pro naše občany.

Wüstenrot vstoupil ve známost na evropském i  českém trhu jako 

zakladatel stavebního spoření, které by ani dnes nemělo chybět ve 

fi nančním portfoliu žádné rodiny, neboť s ním i přes snížení státní 

podpory lze vytvářet dlouhodobě stabilní fi nanční rezervu na stu-

dium dětí, základy fi nancování bydlení i  zajištění na stáří. Spoření 

u Wüstenrotu je vždy na špici co do úrokového zhodnocení vkladů 

a na nejnižší úrovni poplatků. Pokud si klient porovná naši 2% úro-

kovou sazbu a poplatky s konkurencí, předem víme, jak se rozhodne.

Mladí lidé dnes velmi zvažují jak se připravit na řešení svého 

bydlení, jste bankou pro mladé? 

Ano, každá banka posuzuje rizikovost klienta a  podle toho mu 

nastaví podmínky úvěru, bez kterého dnes lze jen těžko pořídit 

byt, nebo postavit domek. V případě Wüstenrotu umíme zohled-

nit spořivost klienta u  jiného bankovního ústavu a  kombinací 

úvěru ze stavebního spoření a hypotéky nastavit velmi výhodné 

podmínky. Klient získá úvěr od jedné fi nanční skupiny, jedná jen 

s jedním poradcem o celém fi nancování, ale i pojištění všech rizik 

s tím spojených.

Je tedy pravda, že poradci Wüstenrotu dokáží stejně tak jako 

rodinní lékaři připravit úsporné fi nancování všech základních 

potřeb rodiny klienta?

Výhodou spolupráce s námi je komplexní servis v pěti základních 

potřebách rodiny. Zajištění bydlení, ochrana proti nenadálým ži-

votním událostem, vytváření fi nanční rezervy pro případy větších 

výdajů, ochrana majetku rodiny a zajištění na klidný život v popro-

duktivním věku.

Na koho se zájemce o vaše služby může obrátit?

Klient může využít naše kanceláře v  České Třebové, Letohradě, 

Rychnově nad Kněžnou a Lanškrouně. Nejvhodnější je kontaktovat 

předem některého z našich kolegů, které lze vyhledat na www.wu-

estenrot.cz v záložce kontakty v našich okresech. Abychom dokáza-

li urychlit servis pro naše stávající i nové klienty, řešíme v současné 

době naléhavě doplnění poradenského týmu ve městech, která ne-

jsou obsazena. Zájemci o práci nás mohou kontaktovat na adrese 

martin.hatka@obchod.wuestenrot.cz. 

inzerce

Máte zkušenosti z oboru financí? 
 

Pak hledáme 

PRÁVĚ VÁS 
 

Zeptejte se na podmínky spolupráce a zjistíte: 
 jak uplatnit své zkušenosti v silné finanční skupině pod jednou značkou 
 jak funguje systém klientských výhod 
 jak získat výjimečné odměny za vaši práci 

 
Požadujeme: SŠ/VŠ vzdělání, komunikační dovednosti, obchodní nadání, orientaci  
na výsledek, zájem o osobní rozvoj 
 

CO VÁM NABÍZÍME? 
 stabilní pracovní příležitost 
 neomezenou výši příjmů a zajímavé odměny za vaši práci 
 flexibilní pracovní dobu 
 školení a tréninky důležité váš pro profesní rozvoj 
 kariérní růst 
 možnost vytvořit vlastní obchodní tým 
 zázemí v  kancelářích v Rychnově n. K., České Třebové a Letohradu 
 finanční podporu pro nové kolegy až 50 tis. Kč 

 
 
 

 

 
 

Martin Hatka 

604 773 921 
martin.hatka@obchod.wuestenrot.cz 

Celá strana 19×26 cm 2720 Kč

1/2 strany 19×13 cm 1400 Kč

1/4 strany 9,5×13 cm 720 Kč

1/8 strany 9,5×6,5 cm 370 Kč

INZERUJTE U NÁS
tic@opocno.cz, 494 668 111


